
Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi

Astrofizik Araştırma Merkezi ve Ulupınar Gözlemevi

Toplantı Raporu

Tarih: 26.10.2020
Saat: 14:00
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1. Toplantı Açılışı ve Katılımcılar:

26.10.2020 tarihli Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi Astrofizik Araştırma Merkezi (ÇAAM)
ve Ulupınar Gözlemevi olağan toplantısı aşağıdaki listede ismi yer alan 24 ÇAAM üyesi katılımcı ile
Microsoft Teams üzerinden uzaktan bağlantı yöntemiyle gerçekleştirildi. Açılışta, Gözlemevi Müdürü
Prof. Dr. Faruk SOYDUGAN Gözlemevi son durumu ve gelişmelerle ilgili bilgilendirmelerde bulundu.
Toplantı Dr. Filiz KAHRAMAN ALİÇAVUŞ tarafından verilen “BAF Tayf Türü Zonklayan Yıldızlar
ve Onların beklenmedik davranışları" başlıklı semineri ile sona erdirildi.

Toplantıda  ele  alınan  gündem maddeleri,  toplantı  özeti,  alınan  kararlar  ve  yapılan  öneriler
sırasıyla  Bölüm 3,  4  ve  5’te  verilmiştir.  Yapılan  seminerle  ilgili  özet  bilgi  Bölüm 6’da verilerken,
toplantının kapanışı Bölüm 7’de özetlenerek toplantı raporu tamamlanmıştır.

Katılımcılar:

1. Prof. Dr. Faruk SOYDUGAN
2. Prof. Dr. Caner ÇİÇEK
3. Prof. Dr. Esin SOYDUGAN
4. Prof. Dr. İbrahim BULUT
5. Doç. Dr. Derya SÜRGİT
6. Dr. Öğr. Üyesi Burcu ÖZKARDEŞ
7. Dr. Öğr. Üyesi Yasemin KAÇAR CANAYDIN
8. Dr. Öğr. Üyesi Burak ULAŞ
9. Öğr. Gör. Dr. Ahmet BULUT
10. Dr. Mehmet TÜYSÜZ
11. Arş. Gör. Dr. Afşar KABAŞ
12. Arş. Gör. Dr. Naci ERKAN
13. Arş. Gör. Dr. Çağlar PÜSKÜLLÜ
14. Arş. Gör. Dr. Filiz KAHRAMAN ALİÇAVUŞ
15. Arş. Gör. Dr. Fahri ALİÇAVUŞ
16. Arş. Gör. Dr. Oğuz ÖZTÜRK
17. Arş. Gör.  Memduh Emrah ÖZCAN
18. Arş. Gör. Murat İnanç GÖZÜTOK
19. Simge ÖZER
20. Halil ÇETİNKAYA
21. Duygu Sena DOĞAN
22. Eren KESİK
23. Faruk BÜYÜK
24. Oğuzhan ÜÇÜNCÜ

3. Toplantı Gündem maddeleri:

• Gözlemevi sorumluları tarafından sorumlu oldukları konularla ilgili güncel durum ve gelişmeler
hakkında bilgi verilmesi

• Seminer
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4. Toplantı özeti:

Açılış toplantı moderatörü Arş. Gör. Dr. Filiz KAHRAMAN ALİÇAVUŞ tarafından yapıldı ve
toplantı programı ve akışı hakkında bilgiler verildi. Gözlemevi Müdürü Prof. Dr. Faruk SOYDUGAN,
bir  önceki  olağan  toplantıdan  bu  yana  Gözlemevinde  gerçekleşen  durum  ve  gelişmelerle  ilgili
bilgilendirmelerde bulundu. Bu kapsamda:

• Rektör  Sayın  Prof.  Dr.  Sedat  MURAT  22.09.2020  tarihinde  gözlemevini  ziyaret  etti.
Gözlemevinin  son  durumu,  yapılan  araştırmalar  konusunda  sunum  yapılarak  Gözlemevi
yerleşkesi gezilerek bilgi sunuldu. 

• Rektörümüz  tarafından  bilim  toplum  etkinliklerinin  geliştirilmesi  ve  bu  hususta  bir  rapor
hazırlanıp Rektör hocaya iletileceği bildirildi.

• T122 kabin kontrol bilgisayarı tamir için ASTELCO firmasına gönderildiği bildirildi.
• IST60 teleskobunda meydana gelen hata nedeniyle gözlemlerin durdurulduğu belirtildi.
• Türkiye  Uzay  Ajansı  tarafından  düzenlenen  “Milli  Uzay  Programı  Belirleme  Strateji

Çalıştayı’na” Prof. Dr. Faruk SOYDUGAN tarafından katılım gerçekleştirildiği söylendi.
• Son  bir  aylık  dönem  içerisinde  Prof.  Dr.  Faruk  SOYDUGAN  tarafından  öğretmen  ve

öğrencilere iki adet uzaktan seminer verildiği iletildi.
• Gözlemevine giriş  çıkışın Arş.Gör. M. Emrah Özcan’a bilgilendirme dahilinde yapılması ve

kurumda çalışanlar  dışında  diğer  kişilerin  yanlız  başına kuruma giriş  çıkışının  yapılmaması
husunda bilgilendirme yapıldı.

• Kurumun mevcut bütçesinin sadece kurum için gerekli alet edavatların alımında kullanılacağı
vurgulandı.

Daha sonra sözü sırayla Gözlemevi sorumluları aldılar:

• Basın yayın sorumlusu   Dr.  Öğr.  Üyesi  Yasemin KAÇAR CANAYDIN, Gözlemevi  ile  ilgili
haberlerin  Fakülte  sayfasında  ve  gözlemevi  sayfalarında  yayınlarının  yapıldığı  söylendi.
Yapılan  diğer  etkinliklerle  ilgili  kendisine  web  sayfalarına  konulmasının  iletilmesi  üzere
bilgilendirme yapılmasını rica etti.

• Akademik faliyet sorumlusu   Doç. Dr. Derya SÜRGİT’e kurumumuz bünyesinde bir çalıştay
düzenlenmesi önerildi ve bu konuda düzenleme sorumluluğu kendisi tarafından alındı.

• Bilim toplum etkinliği sorumlusu   Arş. Gör. Dr. Oğuz ÖZTÜRK sözü alarak kendisine ulaşan
birinin elinde bir göktaşı olduğunu söylediğini ve bu konuda ne yapabileceğini sorduğunu iletti.
Sonuç olarak şahsın Doç.Dr. Mehmet YEŞİLTAŞ’a yönlendirildiği belirtildi.

• Pandemi durumunda yukarıya çıkışlarla ilgili görüşler tekrar yinelendi ve web sayasında yukarı
çıkışlarla ilgili kişi sayısının güncellenmesi gerektiği belirtildi.

• Dr. Filiz KAHRAMAN ALİÇAVUŞ bu noktada sözü alarak bilim toplum etkinlikleriyle ilgili
Çanakkale Milli Eğitim müdürlüğü ile görüşme için iletişime geçildiğini ve bu konuda bir rapor
hazırlandığını belirtti.

• Web sayfası sorumlusu   Arş. Gör. Dr. Çağlar PÜSKÜLLÜ sözü alarak gözlemevi çıkışları ile
ilgili gerekli güncellemeleri web sayfasında yapacağını iletti.

• Gözlem  programı  sorumlusu   Dr.  Öğr.  Üyesi  Burcu  ÖZKARDEŞ  sözü  alarak  gözlem
taleplerinin  ilanının  ilgili  ayın  1  ile  10’u arasında  yapıldığını  20’sinde  de  sonuçların  ilanın
yapıldığını ve ek taleplerinde ilgili ayın 25’ine kadar alındığını belirtildi. Ekim ayı içerisinde
başvuruların sınırlı olduğu iletildi.

• Teleskop sorumlularından   Dr. Fahri ALİÇAVUŞ, T122 teleskobun durumunun aynı olduğunu
T60  teleskobunun  ansızın  sıkıntı  çıkardığını  ve  sorunun  hava  pompasından
kaynaklanabileceğini  bildirdi.  Arş.  Gör.   Memduh Emrah ÖZCAN’da teleskoba giden hava
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hattında sıkıntı olabileceğini dile getirdi. Bu nedenle hava hatı ile ilgili sorunların çözümü için
gerekli boruların sipariş edildiğini söyledi.

• IST60 teleskobunda yapılan gözlemelerin indirgenip ortaya çıkan bir sorun varsa iletilmesi rica
edildi.

• T40 sorumlusu   Arş. Gör. Dr. Afşar KABAŞ teleskoba yeni fan takılmasına rağmen sorunların
hala devam ettiğini belirtti. Bu teleskoba bağlı olan FLI kamerasınında sorunların çözümü için
Amerika’ya gönderilmesinin planlandığı söylendi. Elimizde bu kamera ile değiştirilecek başka
bir çalışan CCD kamera olmaması dolayısyla bu teleskopta gözlemlerin yapılamadığı bildirildi.
Şu an tadilatta olan başka bir kameranın dönüşü sonrasında teknik ekiple birlikte bu kameranın
teleskopta kullanıp kullanılmayacağının tartışılması istenildi.

• T30 sorumlusu   Arş. Gör. Murat İnanç GÖZÜTOK sözlü alarak T30 teleskobunun bilgisayarında
yeterli  veri  depolama alanının  olmadığını  ve  bu verileri  yedekleyebileceği  bir  harici  diskin
bulunmadığını söyledi. Bu konuda Dr. Mehmet TÜYSÜZ kendisine elinde olan mevcut disklere
bakarak yardımcı olmaya çalışacağını iletti.

• Teknik ekipten   Dr.  Mehmet TÜYSÜZ son olarak sözü alarak teleskopların son durumlarını
iletildi. T60 teleskobunda var olan kinematik sistem sorunundan detaylıca bahsetti.

5. Toplantı sonucu alınan kararlar ve yapılan öneriler:

-Kararlar

• Araştırma  merkezine  kurumda  çalışan  kişiler  olmadan  ve  bilgi  verilmeden  giriş  çıkışın
yapılmaması hususunda görüş iletildi.

• Pandemi sürecinde  10  kişiden fazla  grupların  Gözlemevi  ziyaretlerinin  gerçekleştirilmemesi
hususunda karar alınmıştır.

• Veri yedekleme ünitilerinin bulunarak T30 verilerinin yedeklenmesinin sağlanması istendi.

6. Semilerler:

Dr. Filiz KAHRAMAN ALİÇAVUŞ tarafından “BAF Tayf Türü Zonklayan Yıldızlar ve Onların 

beklenmedik davranışları” başlıklı bir seminer verilmiştir.

7. Kapanış:

Toplantı sonucunda alınan kararlar ve öneriler değerlendirilmiştir. Bir sonraki toplantının 30

Kasım 2020 Saat:14:00’te yapılması planlanarak toplantı sonlandırılmıştır.
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